
 

Stormgade 2-6 

1470 København K 

Telefon 72 28 24 00 

Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 16. september 2022.  

L 210 - Spørgsmål nr. 58: 

”Hvad forventer regeringen at de administrative omkostninger, i kr. pr. sag, vil være 

for huslejenævnet for de lejemål der skal vurderes ifm. undtagelsesbestemmelsen.” 

Svar: 

Indenrigs- og Boligministeriet har ikke skøn for huslejenævnenes administrative ud-

gifter pr. sag, for sager som vedrører lejers indsigelse mod lejeforhøjelse ved brug af 

undtagelsesordningen. 

De administrative udgifter til sagsbehandlingen vil afhænge af sagernes kompleksitet. 

Fx hvor mange lejemål den indbragte sag vedrører, og om der i den konkrete ejendom 

indgår lejemål med lejefastsættelsesprincipper, som ikke er omfattet af loftet over hus-

lejestigninger på 4 pct., samt undtagelsesordningen. 

Det skønnes med betydelig usikkerhed, at den administrative udgift pr. sag i gennem-

snit ligger i intervallet 6.000-8.000 kr. 

 

Med venlig hilsen 

Christian Rabjerg Madsen 
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